

A detailed line drawing in the background shows a university campus. On the right, a prominent traditional Chinese gate tower (paifang) stands with a sign that reads '東北大學' (Northeastern University). To the left, a large, multi-story academic building is visible, surrounded by trees and a walkway. The entire scene is rendered in a sketchy, artistic style.

Annual Review of Chinese Government
Scholarship Status 2018

2018年中国政府奖学金年度评审会

Northeastern University
东北大学

本文档可以在学院网站下载

This document can be downloaded from the official site:

<http://www.sie.neu.edu.cn>



只有中文的部分，英语授课同学不用看

The students taught in English DO NOT need to read the parts written in Chinese only



只有英文的部分，汉语授课同学不用看

The students taught in Chinese DO NOT need to read the parts written in English only



中国政府奖学金年度评审介绍

Introduction to Annual Review of Chinese Government Scholarship Status



中国政府奖学金年度评审办法

Measures of Annual Review of Chinese Government Scholarship Status

http://old.moe.gov.cn//publicfiles/business/htmlfiles/moe/moe_279/200408/2661.html

法律和法规 Laws and Regulation

http://www.campuschina.org/zh/content/details10026_122393.html

为加强对中国政府奖学金的管理，发挥中国政府奖学金的效益和作用

In accordance with the relevant regulations on the management of Chinese Government Scholarship, to reinforce the management of Chinese Government Scholarship and to bring its benefits and effects into full play

通过对享受中国政府奖学金来华学习的外国留学生（以下简称奖学金生）每年进行一次综合评价，决定其是否具有继续享受或者恢复享受中国政府奖学金的资格。

Comprehensive assessment system which the international students studying in China under Chinese Government Scholarship Programs (hereinafter referred to as the scholarship students) shall go through annually. It will decide whether they are qualified to continue enjoying or to renew the scholarship.

年度评审的对象为，在华学习一学年以上或者原定学习期限结束后申请延长奖学金期限的奖学金生。

The scholarship students who have studied in China for more than one year or who have finished their planned study programs and wish to extend their scholarship should go through Annual Review.

年度评审的内容为:

1. 学习成绩
2. 学习态度和考勤情况
3. 行为表现和奖惩情况

The details of Annual Review include:

1. Performances, the examination or checkup results
2. attitude towards study, attendance
3. conducts, rewards and punishments received

中止奖学金资格:

1. 因考核成绩不合格留级或者降级
2. 所修课程连续两年未达到规定学分
3. 受到留校察看处分

The scholarship suspended :

1. fail to go up to the next grade or degrade due to the incompetent examination results
2. or have not reached the required credits on the elective courses in two consecutive years
3. or have been kept in school but placed under surveillance

取消奖学金资格:

1. 受到勒令退学或者开除学籍处分的
2. 在校学习期间累计两次未通过年度评审的
3. 无正当理由不参加年度评审的

Scholarship terminated:

1. compelled to flunk out or dismissed from the institution
2. fail twice in Annual Review
3. refuse to take Annual Review without persuasive reasons

- 每学期要按照学校要求的时间及方式注册
Register every semester in time with the instruction in the notification.
- 假期出门旅游或离开中国要请假
Notify the office first before you travel or leave China during vocations.

- 寒暑假之外无论任何原因离开沈阳，都要请假。奖学金生在学习期间未经请假擅自离校，生活费会停发，且不补发。

Besides the summer/winter vacations, you must ask for leave if you want to leave Shenyang. Monthly Stipend will be suspended if you leave China without permission besides the summer/winter vacations. It will not be reissued.

- 请假流程 How to ask for leave
- 发送邮件到 email lxsh@mail.neu.edu.cn
 - ✓ 邮件里写明提供离开沈阳的日期、返回沈阳的日期，请假的原因
Date leave and come back to Shenyang, reason for asking for leave
 - ✓ 邮件附件 Necessary attachments
- 办公室生成请假单，请导师或学院负责人签字后传回留学生办公室
Leave Permit will be generated and send back to you, please get your supervisor 's permission and signature, then send back to us.

- 要积极参加学校组织的集体活动，如运动会、各种比赛、新年联欢会等。

Please take an active part in the activities organized by the university, as the sports meet, competitions, new year gala, etc.

参加2018年东北大学政府奖学金评审学生概况 General Info for NEU review 2018

硕士研究生
Master

173

硕士预科生
Elementary Chinese

5



硕士预科生

汉语预科成绩要求：

1. 通过所有的期中考试、期末考试
2. 预科结束通过HSK-4

成绩不通过的后果：

1. 因考核成绩不合格留级或者降级
2. 根据年度评审规则中止奖学金资格



硕士研究生 Postgraduate

研究生管理信息系统

<http://219.216.96.73/pyxx/login.aspx>



Nanjing South Soft Technology Co., Ltd. **Southsoft**
南京南软科技有限公司



研究生管理信息系统
(学生服务)

用户登录

用户名

密码

验证码 5233 看不清?

登录 忘记密码?

说明: 1. 建议使用IE8以上版本浏览器, 并且在兼容性视图下浏览(图示) 2. 请不要屏蔽弹出窗口 3. 技术支持: 南京南软

用户名：学号 User Name: Student ID

初始密码：学号 Initial Password: Student ID

忘记密码请联络留学生办公室 Please contact
International Student Office for reset password



Nanjing South Soft Technology Co., Ltd. **Southsoft**
南京南软科技有限公司



研究生管理信息系统
(学生服务)

用户登录

用户名

密码

验证码 5233 看不清?

登录 忘记密码了?

Master in Business Administration (MBA), in English

Duration of Major Studies: 3 years
(Different from the other majors)

Please follow the instruction of Teacher Yang
Qian (杨倩), MBA Center.

Master, Biomedical Engineering, in English

Duration of Major Studies: 2.5 years

Please follow the instruction of Tian Shi (田实),
Sino-Dutch Biomedical and Information
Engineering school (BMIE).

Master, Software Engineering, in English

Duration of Major Studies: 2.5 years

Please follow the instruction of Ada (巩斯瑶),
Software College.

Master, Mechanical Manufacturing and its Automation, in English

Duration of Major Studies: 2.5 years

Please follow the instruction of International Students Office.

Master, Software Engineering, in English

Duration of Major Studies: 2.5 years

Please follow the instruction of Ada (巩斯瑶),
Software College.

所有汉语授课的硕士

学制： 2.5年

要求： 与中国学生一样上课、开题、写论文、预答辩、正式答辩等。

学分要求： 各专业不同，根据专业培养方案选课，多数专业都要修满超过30学分。

课程学习和中国同学不同的地方：

1. 不选政治课，缺少的学分由汉语成绩代替
2. 汉语课名称是“中国概况”和“走进中国”，根据HSK 5级以上成绩换算成绩，听力、阅读、写作单科达到或超过60分，选择最高的两门计入汉语成绩，共6学分
3. 英语需要选择留学生班的课程，目前都已修完。
5月期末考试通知已发。

每个学期应该做什么：

第一和第二学期：课程学习

第三学期：开题报告、写论文

第四学期：完成论文、预答辩

第五学期：正式答辩、毕业

硕士的奖学金期限不能延期！

注意：找导师、选课、学习、论文答辩等等都要好好向同班的中国学生请教，经常与导师联系，参加导师组织的学术活动。

重要：准备毕业的时候，在研究生院网站上录入《提交答辩申请单》提交成功之后，打印答辩申请表请导师签字。

校外实习

Off campus Intern

1. 与专业相关 Related to your major
2. 获得导师的批准 Approval by the supervisor
3. 在沈阳有聘用外国人资质的公司 Company in Shenyang which can employ foreigners
4. 签署三方协议，办理实习加注 3-party- agreement and remark at the residence permit

电话 Telephone: 400-810-5119 ext 1 (中文,
English)

保险说明书 Insurance Guide:

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-c.html> 汉语

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-e.html> English

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-r.html> Русский

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-k.html> 한국어

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-y.html> Tiếng Việt

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-f.html> Français

<http://www.lxbx.net/tbzn/coverage2-s.html> Español

留学生办公室地址：主楼11楼1120房间

Visiting address for International Students Office: Room 1120, 11th floor, main building

工作时间 Office Hour: 8:00-12:00 & 14:00-17:00

节假日关闭 Closed on Public Holidays

电话号码 Telephone: 23892157 83687293

Email: lxsh@mail.neu.edu.cn

国家留学基金委来华网站CSC site for study in China:

<http://www.campuschina.org>

东北大学CSC官方页面:

http://www.campuschina.org/zh/universities_art/index.html?key=543C6F8E41892A84 (中文)

NEU Official Page at CSC:

http://www.campuschina.org/universities_art/index.html?key=9846CB07C56AB744 (English)

请在4月25日17:00之前
将填写完毕的评审表交到留学生办公室

Please return the filled annual review form to
International Students Office before
17:00, April 25th

谢谢大家
THANK YOU



東北大學
NORTHEASTERN UNIVERSITY